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PERNELL EZZELL was interviewed at the Shreveport,’ 
Louisiana, Resident Agency. At the outset of the interview 
EZZELL was advised of his rights but declined to sign a 
waiver of same. EZZELL'declined to furnish a signed 
statement but.voluntarily furnished the following information:

< EZZELL denied that he had received or was ever
I in possession of a great amount of money as a result of his 
'participation in the murder of MARTIN LUTHER KING and the 
'assassination of Senator ROBERT F. KENNEDY.. He further 
denied stating to anyone he was on the payroll of the 
OSI.and CIA. . .. ■

EZZELL said he definately did not participate ’ 
in any manner, nor did he have any knowledge of or information 
concerning the murders of MARTIN LUTHER KING and Senator 
ROBERT F. KENNEDY.

EZZELL admitted that he was glad KING was dead as 
he felt KING was a troblemaker, but emphasized that he 
did not have anything to do with killing him. • . t

EZZELL said he could not remember making any statements 
to anyone regarding any of the above. He admitted that- he 
may have made them when he was in a drunken condition,, but' . 
could not recall making any such statements. He said he . 
often has black-out periods which occur when he is drinking 
and he has been known to appear sober even when he is in a 
drunken state. ' ’

EZZELL said FRANK WETZEL is the Shop Foreman for 
his former employer at.perdue Radio and Television Company, 
Orlando, Florida. He and Wetzel have been out drinking 
together on a few occasions, usually after closing shop or on 
a payday night.' WETZEL has been trying to get him into 
trouble with his wife. EZZELL said WETZEL thinks he is a 
ladies man and has in the past tried to take his wife out. 
His wife has told him that WETZEL has called her several 
times and in addition-to trying to.make a date would 
tell.her of his running around with other women. EZZELL o 
believed WETZEL tells his (EZZELL's) wife what he tells
WETZEL in confidence. He was sure WETZEL told her about______ :------

Oil ™ JUS 4Z68___ at .~J^^WX£^^--------Fib # JKL^-J 
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.,..^ ^responsible. for. .gnother. giij's.pregnancy.at the time
" W wife.

j ’ EZZELL stated he’ has. never-confronted WETZEL with
I any of the above, but WETZEL has told him that he called 
Shim one night when he was drunk'and.cursed him out. EZZELL 
isaid he could not remember this call . ' ' ■ •

EZZELL advised that he .has a serious drinking . 
problem, but he did not consider himself an alcoholic. 
He said he was treated in the Veterans Administration 
Hospital, Fayetteville, North Carolina, for drunkeness shortly 
after his release from the Air Force in 1953. He further 
advised he had been a patient at. Cherry Hospital, Goldsboro, 
North Carolina, for about 2 months during the past year.
While at this hospital he'underwent a number of psychiatric 
.tests. He did not know the results of the tests.

EZZELL stated that he has had-this serious . 
drinking problem since his marriage in November 1967. He 
indicated he was forced to marry his wife as a result of her 
pregnancy prior- to their wedding.' He said,, since his 

' marriage he has been under constant .pressure from his wife 
and in addition has serious financial problems.

EZZELL advised that because of his heavy drinking 
and the resulting ’'black-outs” he is not able to fix 
exactly his whereabouts, on specific, dates during the past 

.year. However, he remembered the night of MARTIN LUTHER 
KING’S death and said he,-was drunk at the time. He was 
registered at the Motel South, Orlando, Florida. With 
him at the time was a girl friend', whom he identified as 

.VIOLET ALLRED, a nurse, .who operates, the- Clear Lake
Manor Nursing Home,.Orlando, Florida. He. said she is 
about 38 years of age.....,:.He recalled hearing of KING'S 
death on the T.V» on the'night it happened. •

EZZELL said he; did not' remember where he was ® 
the night /Senator KENNEDY- was 'shot.-;

'EZZELL'could ^ account if dr; .his whereabouts -on ' 
• the night of June 5, .1968.; ahd ’said hb...could- not recall 
where he was ta't'‘’al/L<lurx^ mohtbf;.6f/' June as. he again- 
was on a drunk. - ■

EZZELL remembers';'Mying ff-om Orlando, Florida,;
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to Los Angeles, twice in recent months.. The last was about 
ti-i'Aiigtti ■,4.;'. T96S .when . lie .f lew, via;'Delta 'Airlines . He' stayed

in Los Angeles four days and left driving a rented car after
■j an unsuccessful effort in finding a job. On his way to

| Shreveport he stopped briefly at Phoenix, Albuquerque, and
; Hope, Arkansas. He claimed he pawned his 357 magnum revolver

■ ’; with a police officer in Hope, Arkansas, for $45 on August .
1 23, 1968. The gun was purchased for his second job as a . 

security guard with Associated Security Company, Orlando, 
Florida. He claims he has never used the gun in commission of 

' a crime. . ’ ' . • • ■

EZZELL believed the. previous trip to Los Angeles
was made in June 1968 when he flew via Delta Airlines from 
Orlando, Florida. He was looking for a job on the occasion 
also. He. stayed only two days and remembers returning 
from California via an unrecalled airline and that he 
stopped at Las Vegas, Denver, New Orleans and Miami. He 
does not remember if he stayed in any of these cities for any . 
length of time. After, reaching Miami he rented a car and 
drove to Orlando. . . ■ ’

■ EZZELL claims he had no employment other than his
jobs in Orlando and that he financed his trips with the money 
earned from working these two jobs, along with using his 
credit cards. , . . . ■

EZZELL recalled after driving from Miami he did
not go home, but to a motel with Miss ALLRED. The following 
day he drove back to Miami and then returned to Orlando by 
bus. He thinks he rented the car at Miami from either Hertz 
or Avis-Rent-ArCar. '

EZZELL stated he has not worked any where since
August'd, 1968, and that he presently had in his possession 
$36.00, which was left over from the sale of his gun.

Los
EZZELL claimed he pawned a .38 Colt "Cobra" in 

Angeles on the last trip at an unrecalled pawn shop
and that' he presently has no weapon

■EZZELL could not recall any other details concerning
his first trip to Los Angeles, he said he was drinking heavy . 
on these trips and could not remember anything much.about 
them. He could not remember the names of motels where he 
stayed. He claimed he has no friends in Los Angeles and
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that he made none while there oh these trips. ' ’

. EZZELL stated he is not now and .never’has been a 
member of any ’’hate” type organization, such as the Ku Klux 
Klan. . ; .

EZZELL stated he would be leaving Shreveport, 
Louisiana, this evening by bus and could be reached through 
his mother Mrs. ACRIE EZZELL, Route 4, Clinton, North 
Carolina. .

. The following description was obtained from interview
.’and observation: = -

■Name
Race .
Sex
Date of Birth

. Place of Birth
Height
Weight

PERNELL EZZELL
White
Male

6!1"
North

Eyes .
Scars and Mark
Marital Scat us

Children 
Parents

Brown
Blue
None ■
Married to FAY 
636 22nd Stree 
Orlando, Fiori 
CLINTON EARL -

MARIE EZZELL

a
11 month

Brothers

Sister

Residence

Father - deceased -
i Mother - ACRIE EZZELL 

Route 4, Clinton, North Carolina
' THOMAS OZELLE EZELLE, age 33, 

Simco, Ontario, Canada '
, WENDELL EZZELLE, age 25, High 

Point, North Carolina 
DIANE McMILLIAN, age 19,

. Fayetteville, North Carolina 0 
employed Ft, Bragg, North 
Carolina .
636 22nd Street, Orlando,

Military Service
. Florida ' .

US Air Force 1951-1.
. discharge \ '

v" Serial # 014408130

Hou. or able

. 4 ■
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. Arrest Record. •. Numerous drunk arrests -
■ n^felon^^arrests

Social Security #
;7-... 7' . .•. ;. .. I;V. .repairman and security
7-77.7 7^77.. 7= 77-77777;.; 7'7-■>7 guard.
-7 77 -777 Previous ..employment Perdue Radio and T.V. - Orlando, 
a7'77-7?.. ■'- ^
■/7\7 7, ’ 77<; • 77 ' ’’ Associates Security, Orlando,

•.-.<•7 --Florida; -7 ‘ '
. ■ :'7'7- ■■■7 Service, Inc., Patco

< ;777-.77- ;7<7\:77771-7y77: . 7' ..7 Division, Newport News, Virginia ; 
7 7•■ 7. r 7-7i-77.7 7 7- :. :: American District Telegraph -

. i -7.-.7;;.77’;' 7’-' ■ Winston. Salem, North Carolina
.• ’ 77.i .’7 7 7‘77/..;. American District Telegraph - 

■ . .Indianapolis, Indiana
Previous Residences Raleigh, North Carolina, ’

... ; . 77 Fayetteville, North Carolina,
• -7 7 ’ Ashville, .North Carolina,

■ \.7-'-7:-. ^••77J ' 7' 7 •/ 7:'7-777/^^ Virginia, .
'7- 77 '•■ . ‘ .7- Indianapolis, Indiana,

7' 7: Orlando,.- Florida
. 77 :<. '.Friends J.. :<-: CHRISTINE: TENDELL, 7:

Clinton, North Carolina
• 7-.7-- 7 • '-..,<. • VIOLET ALLRED,

, 7: ’.Orlando, Florida

’. '7-;; 7? 7 .. ='

. - ’ ’ ’• . < - . • ’ V . ■ 4

‘ ’ < 9



PERNELL EZZELL

THis document contains neither recommendations 
nor conclusions of the FBI. It is the property of the 
FBI and is loaned to your agency; it and its contents are 
pot to be distributed outside your agency.
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In Reply, Please Refer to 
File No.

UNI
STATES DEPARTMENT OF J^TICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Tampa, Florida 
October 14, 1968

PERNELL EZZELL

Reference is made to prior communications in cap­
tioned matter, the most recent one being dated August 13, 
1968,
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’ Dato_____ 3/27/5.8____ 1

PERNELL EZZELL was interviewed at the Shreveport,' 
Louisiana, Resident Agency. At the outset of the interview 
EZZELL was advised of his rights but declined to sign a 
waiver of same. EZZELL declined to furnish a signed 
statement but voluntarily furnished the following information:

i EZZELL denied that he had received or was ever
I in possession of a great amount of money as a result of his 

. . 'participation in the murder of MARTIN LUTHER KING and the
i assassination of Senator ROBERT F. KENNEDY,. He further 
denied stating to anyone he was on the payroll of the 
OSI.and CIA.

EZZELL said he definately did not participate ' 
in any manner, nor did he have any knowledge of or information 
concerning the murders of MARTIN LUTHER KING and Senator 
ROBERT F. KENNEDY.

EZZELL admitted that he was glad KING was dead as > 
he felt KING was a troblemaker, but emphasized that he ;
did not have anything to do with killing him. t

EZZELL said he could not remember making any statements 
to anyone regarding any of the above. He admitted that he 
may have made them when he was in a drunken condition, but' 
could not recall making any such statements. He said he . • I
often has black-out periods which occur.when he is drinking 
and he has been known .to appear sober even when he is in a 
drunken state. . ■ ■

• • . EZZELL said FRANK;-WETZEL is the Shop Foreman for
his former employer at Perdue Radio and .Television Company. 
Orlando, Florida. He and Wetzel have.been out drinking 
together on a few occasions, usually after closing shop or on 
a.payday night." WETZELhas been trying to get him into 
trouble with his wife..,; EZZELL said WETZEL thinks he is a 
ladies man and has in. the.past tried to take his wife out. 
His wife has told, him that WETZEL has called her several 
times and in addition to "trying to make a date would 
tell her of his running'around with other women. EZZELL 0 
believed WETZEL tells his (EZZELL's) wife what he tells '. 
WETZEL in confidence." He was sure WETZEL told her about_____________ ~

On ^Z2^8_at .^to^lW^^ ™® ^0—J
• • ' . • i

by „._^J™2^ dictated J

Thin .document contains neither recommendations nor conclusions of tho FBI. It in the property' 
your agency; It and Ito contents arc not to bp distributed outside your agency. .
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......^.^....his,.,....being ..responsible^ f or another ,.gi?l's pregnancy.at the time 
’"•-■:'??^ wife.', ’ / .>./• . '•■• < v;;-.i^L ^v' ^..-U^ .-.; • ..■.■■■'■:■.■*

i ' EZZELL stated he has never confronted WETZEL with
I any of the above, but WETZEL has told -him that he called 

• I; him one night when he was drunk and cursed him out. EZZELL 
I said he could not remember this call.

EZZELL advised that he has a serious drinking 
problem,- but he did not consider himself an alcoholic. 
He said he was treated in the Veterans Administration 
Hospital, Fayetteville, North Carolina, for drunkeness shortly 
after his release from the Air Force in 1953. He further 
advised he had been a patient at Cherry Hospital, Goldsboro, 
North Carolina, for about 2 months during the past year. 
While at this hospital he underwent a number of psychiatric 
tests. He did not know the results of the tests.

EZZELL stated that he has had this serious 
drinking problem since his marriage in November 1967. He 
indicated he was forced to marry his wife as a result of her 
pregnancy prior- to their wedding. He said,, since his 
marriage he has been under constant pressure from his wife 
and in addition has serious financial problems.

EZZELL advised that because of his heavy drinking 
and the resulting ’'black-outs" he is not able to fix 

.• .exactly his whereabouts on specific dates, during- the past 
year.' However, he remembered the night of. MARTIN LUTHER 
KING'S death and said he was drunk at the time. He was 
registered at the Motel South, Orlando, Florida. With 
him at the'time was a girl, f riend,.-whom he identified as 

. .VIOLET ALLRED, a nurse, who operates the Clear Lake 
• ;.. Manor Nursing Home, Orlando, Florida . He said she is .

about 38 years of age. He recalled hearing of KING'S 
death on the T.V. on the night it happened.

' \ • ■-■EZZELL said he did not remember where he was 0
the night Senator KENNEDY was shot.,

' EZZELL could not account for his whereabouts on 
the night of June 5, 1968 and said he. could-not recall 
where he was at all during the month of June as he again 

.... ” was on a drunk. ■ ’• .

.... ' \.; "/./;;.:.' EZZELL remembers, flying from. Orlando, Florida,
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• to Los Angeles twice in recent months.. The last was about 
'T<:AS^£igji$t;^ flew, via .Delta Airlines. He' stayed : ■

in Los Angeles four'days and left driving a rented car after 
an unsuccessful effort in finding a job. On his way to 
Shreveport he stopped briefly at Phoenix, Albuquerque, and ' 
Hope, Arkansas. He’ claimed he pawned his 357 magnum revolver 

• ’; with a police officer in Hope, Arkansas, for. $45 on August . 
' 1 23, 1968. The gun was purchased for his second job as a .

security guard with Associated Security Company, Orlando, 
Florida. He claims he has never used the gun in commission of , 

' a crime. . . ' . ■. ‘

■ EZZELL believed the. previous trip to Los Angeles
was made in June 1968 when he flew via Delta Airlines from 
Orlando, Florida. He -was looking for a job on the occasion 
also. He. stayed only two days and remembers returning 
from California via an unrecalled airline and that he 
stopped at Las Vegas, Denver, New Orleans and Miami. He 
does not remember if. he stayed in any of these cities for any . 
length of time. After, reaching Miami he rented a car and 
drove to Orlando. . •

■ . /• EZZELL claims he had no employment other than his
jobs in Orlando and that he financed his trips with the money 
earned from working these two jobs, along with using his 
credit cards., . • " ' . ' .

\ EZZELL recalled after, driving from Miami he did 
not go home, but to a motel with Miss ALLRED. The following 
day he drove back to Miami and then returned to Orlando by 
bus. He thinks he rented the car at Miami from either Hertz 
or Avis-Rent-A^Car. . ’ •/ ■ . • .

; ■ EZZELL stated he has not worked any where since
August 4, 1968, and.that he presently had in his possession 
$36.00, which was left over from the sale of his gun.

EZZELL claimed he pawned a .38 Colt "Cobra” in B 
Los Angeles on the last trip at an unrecalled pawn shop 
and that he presently has no weapon. : .

. . EZZELL could .not recall any other details concerning
his first trip to Los Angeles, he said he was drinking heavy 
on these trips and could.not remember anything much about 
them. He could not remember the names of motels where he 
stayed. He claimed he has no friends in Los Angeles and
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k

■ that he made none'while there on these trips. '

. • ' ’ EZZELL stated he is not now and never lias been a
member of any "hate” type organization.such as the Ku Klux 
Klan.

' EZZELL stated he would be leaving Shreveport,. ■
. Louisiana, this evening by bus and could be reached through 

his mother Mrs. ACRIE EZZELL, Route 4, Clinton, North
. Carolina. . .

' The following description was obtained from interview
•’ and observation; .

PERNELL EZZELL alias "Easy”
White
Male '
April 26, 1932
Fayetteville, No r th Caro1ina 
6’1” •
175 . ■
Brown
Blue • •
None

-Married to FAYE MARIE EZZELL
636 22nd Street, 
Orlando, Florida 
CLINTON EARL - 11 months 
Father- deceased -

i Mother - ACRIE EZZELL
Route 4, Clinton, North Carolina 
THOMAS OZELLE EZELLE, age 33,' 
Simco, Ontario, Canada

, WENDELL EZZELLE, age .25, High 
Point, North Carolina-
DIANE MCMILLIAN, age 19, ;

. Fayetteville, North Carolina 6
■ ■ employed Ft, Bragg, North 

Carolina .
636 22nd Street, Orlando,

. Florida . . ■ '
US Air Force 1951-1.953, Honorable 
discharge : .

: Serial # AF14408130 i

Name
Race : 
Sex
Date of Birth 
Place of Birth 
Height 
Weight 
Hair
Eyes. ■ .
Scars and Marks 
Marital Status .

Children 
Parents

Brothers

Sister

Residence

Military Sc-rv.ice
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Arrest Record

repairman and security

Orlande

Social Security //
Occupation '

Previous ..employment Perdue Radio and T.V,

/ CHRISTINE. TENDELL, 
Clinton,- North Carolina

' VIOLET ALLRED, 
Orlando, Florida

Numerous drunk arrests r 
lonv rrests

I

Florida;
Associates Security, Orlando, 
Florida;
Electronic Service, Inc., Patco 
Division,. Newport News, Virginia; 
American District Telegraph - 
Winston.Salem, North Carolina . 
American District Telegraph - 
Indianapolis, Indiana

Previous Residences Raleigh,- North Carolina, 
Fayetteville, North Carolina, 
Ashville, North Carolina, 

;Newport News, Virginia, 
■Indianapolis, Indiana, 

Orlando, Florida
Friends



PERNELL EZZELL

THis document contains neither recommendations 
nor conclusions of the FBI. It is the property of the 
FBI and is loaned to your agency; it and its contents are 
not to he distributed outside your agency.
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GSA GEN. REG. NO. 27 *

UNITED STATES GOVERNMENT

Memorandum
Director, FBI’ date: October 31, 1968

(Legat, Rome (62-283) (P)

ReRomlet 8/20/68.

No additional information relating to this 
matter has come to the attention of the Rome office. 
Legat, however, will remain alert for any information 
bearing upon SIRHAN’s activities or upon the assassination 
and report it to the Bureau promptly. .

4 - Bureau (1 - Liaison) 
(1 - Los Angeles - info)

1 - Rome

19 NOV 181968



In Reply, Please Refer to 
File No.

uniteiTstates department of justice

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

October 16, 1968

WASHINGTON, D.C. 20535

REGISTERED

To:. ' Director, FBI (62-587) 

MftW: - Legat, Ottawa (62-512) (P)
' Subject FYkENSALT^Z

ReBUlet 10-9-68, enclosing ROMP report dated 8-23-68, 
at Montreal, Quebec, Canada. i

The above-mentioned RCMP report has reference to 
RCMP letter dated 6-27-68, forwarded by Ottawa airtel dated 
6-28-68, in this matter. Specifically, RCMP letter dated / 
6-27-68, enclosed a transcript of a conversation between’ ( 
an unknown female and CKGM Radio Station "Hot Line" program.

4 - Bureau
1 cc - Liaison Direct 
1 cc - Los Angeles

.1 - OTT 
MLItjhc 
(5)



SAC, Los Angeles (56-154)

Director, FBI
WW6J-X27-/M&

KENSALT

November 22, 1968

1 - Mr. Schutz

Attached are copies of an LHM prepared by Legat, 
London relative to the interview of John Ewart Akass, Also 
attached is a copy of Legates letter pertaining to the 
interview of Mr. Dieter Strand.
Enclosures (4)
HAS:pdh^ 

. (4) V

DeLoach__________
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MAY 1962 EDITION

. GS4 FPMR (41 CM) 101-11.6

UNITED STATES ^ERNMENT

Memorandum
Director. FBI (62-587)

FROM

subject: KENSALT

(163-2480) (RUC)

date: 11/5/68

Re LA airtel 9/17/68

On 10/25/68 Sgt. MAURICE LENHAM 
interviewed JOHN EWART AKASS, "SUN" J 
The results of this are set forth in

[, New Scotland Yard 
Newspaperj London.

i the attached LHM.

Reairtel also set out a lead to 
STRAND of Broma, Sweden interviewed.

have
The

state that STRAND is in the United States 
been requested to contact the nearest FBI

a Mr. DIETER 
Swedish police 
and he has

copies of the Swedish police letter re this are 
herewith

. Two 
enclosed

Office

Buy U.S. Savings Bonds Regularly on the Payroll Savings Plan
301O-1OS-02

3 - Bureau (Enc. 7)
1 - Liaison (Enc. 1)
1 - London
ACM:vw
(5)



In Reply, Please Refer to 
File No:

UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE
FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

WASHINGTON, D.C. 20535

November 5, 1968

ASSASSINATION OF UNITED STATES 
SENATOR ROBERT F. KENNEDY, 
AMBASSADOR HOTEL, LOS .ANGELES,

CALIFORNIA, JUNE 5, 1968

On October 25, 1968 Detective Sergeant MAURICI^WEOAM 
New Scotland Yard, London, interviewed JOHN EWA^mKASS, 
born July, 16, 1933, a representative—of--VThe Sun’^News-^r 
paper, London. ^^/^id.

Mr. AKASS advised he was at the Ambassador Hotel on 
the night of the shooting but was only aware of the 
commotion following the shooting. He did not see the gun­
man, hear the shots or see Senator KENNEDY after the shoot 
ing.

-1*-

W .^’^ ' ’ 6 ^ _ ^ 7 — /^ ^



RIKSPOLISSTYSOSEN

InterpolsektionA
Box 12256
S-102 26 STOCKHOLM 12

Dato: 3O«1O«19J
Facha;• J

-,te>IP 4611/68

Bureau Central National Sugdois 
de ro.I.P.C.-lnterpol
Swedish National Central Bureau 
of the I.C.P.O.-Jnterpol
Oficina Central National Sueca 
de la O.LP.G-Interpol 
Schwedisches Zentralbdro der 
LK.P.O.-lnterpo!

MESSAGE POSTALISE 
DISPATCH-LETTER 
MENSAJE-POSTAL CONDENSADO

Destinataire:
To:
Destinatario:

Copie t/copy to: 
Anpliacion para:

FBI LONDON

Ref a:

Toxie:
Text:
Taxto:

Re: Assassination of United States Senator Robert P* Kennedy 
on June 5, 1968

With reference to your letter of October 8, 1968, we wish 
to inform you that Mr Digte^^^rNDy born on October 23, 
1936, is a journalist employed by the Swedish newspaper, 
“Aftonbladet11* He is at present stationed in the U.S.A* 
as correspondent for this paper and can thus be contacted

£1^21

at their editorial office in New York© Sven Thorander, 
Detective Superintendent in the COIODO of the Stockholm
Police, has adviced an attachd of the American Embassy in 
Stockholm, Mr Mike Phillips, that it was possible for the 

.New York editorial office to invite Mr* Strand to get into 
touch with the nearest office of the FOBOIO This proposal 
was accepted and on October 23, 1968 one of the editors of 
“Aftonbladet” informed the Police that Mr Strand had been .
invited to contact an office of the PoBoIa

SEARCHED .
SERIALIZED.

.INDEXED.

.FILED™.

LEGAL ATTACHE - LONDON

A^ 1^68/500 ex



In Reply, Please Refer to 
File No.

UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE
FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

WASHINGTON, D.C. 20535

November 5, 1968

ASSASSINATION OF UNITED STATES 
SENATOR ROBERT F. KENNEDY, 
AMBASSADOR HOTEL, LOS ANGELES, 

CALIFORNIA, JUNE 5, 1968

On October 25, 1968 Detective Sergeant MAURICE WENHAM, 
New Scotland Yard, London, interviewed JOHN EWART AKASS, 
born July 16, 1933, a representative of "The Sun” News­
paper, London. :

Mr. AKASS advised he was at the Ambassador Hotel.on 
the night of the shooting but was only aware of the 
commotion following the shooting. He did not see the gun­
man, hear the shots or see Senator KENNEDY after the shoot- , 
ing.
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! MAY 1962 EDITION 

GSA GEN. RE^ NO. 27

; United states "gowment

Memorandum
to : DIRECTOR, FBI (62-58?) date: 11/12/68

Re: Communication Addressed to RICHARD NIXON 
and HUBERT HUMPHREY, National Headquarters, 
Willard Hotel, Washington, D. C.

ReBulet 10/31/68.

Enclosed herewith to the Bureau are five (5) copies 
of a letterhead memorandum (LHM) concerning the captioned 
matter and interview with SHARIF B. SIRHAN on 11/7/68. Also 
enclosed are two copies of FD-376 for transmittal of the LHM 
to Secret Service, Washington, D. C. ■

SHARIF B. SIRHAN has denied writing the letter or 
causing it to be written but indicated he did not repudiate 
the thoughts that were expressed in the letter. . /

A copy of the LHM is being made available to Secret 
Service locally, inasmuch as one of their agents was present 
during the interview. The interview will also be made availab 
to the Los Angeles Police Department in the next report, sub­
mitted in the form of an FD-302. / '

Los Angeles will attempt to secure typewriting 
specimens from the typewriter maintained at the residence of 
Mrs. MARY SIRHAN in Pasadena, California. The Bureau will 
be kept advised.



UNIW) STATES DEPARTMENT OF J(WICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

In Reply, Please Refer to WASHINGTON, D.C. 20535

File No.

Director
United States Secret Service 
Department of the Treasury 
Washington, D. C. 20220

November 12, 1968

Dear Sir:

COMMUNICATION ADDRESSED TO RICHARD 
NIXON AND HUBERT HUMPHREY, NATIONAL 
HEADQUARTERS, WILLARD HOTEL, 
WASHINGTON, D.C., SIGNED BY 
SHARIF B. SIRHAN

The information furnished herewith concerns an'individual who is believed to be
covered by the agreement between the FBI and Secret Service concerning Presidential pro­
tection, and to fall within the category or categories checked.

1. 1X1 Has attempted or threatened bodily harm to any government official or employee, 
including foreign government officials residing in or planning an imminent visit to the 
U. S., because of his official status.

2. □ Has attempted or threatened to redress a grievance against any public official by other 
than legal means.

3- I | Because of background is potentially dangerous; or has been identified as member or 
participant in communist movement; or has been under active investigation as member 
of other group or organization inimical to U. S.

4- | I U. S. citizens or residents who defect from the U. S. to countries in the Soviet or 
Chinese Communist blocs and return.

5. | | Subversives, ultrarightists, racists and fascists who meet one or more of the following 
criteria:

(a) | | Evidence of emotional instability (including unstable residence and 
employment record) or irrational or suicidal behavior:

(b) | | Expressions of strong or violent anti-U. S. sentiment;
(c) |~1 Prior acts (including arrests or convictions) or conduct or statements

indicating a propensity for violence and antipathy toward good order 
and government.

6. | | Individuals involved in illegal bombing or illegal bomb-making.

Photograph □ has been furnished □ enclosed □ is not available 
| | may be available through______________________________________________________________

Very truly yours

John Edgier Hoover 
Director

1 - Special Agent in Charge (Enclosure(s) 
U. S. Secret Service $ Los Angeles

Enclosure(s) (Upon removal of classified enclosures, if any, this transmittal form 
becomes UNCLASSIFIED.)



In Reply, Please Refer to 
File No.

UNIT1W STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
Los Angeles, California 

November 12, 1968

COMMUNICATION ADDRESSED TO RICHARD NIXON 
AND HUBERT HUMPHREY, NATIONAL HEADQUARTERS, 
WILLARD HOTEL, WASHINGTON, D. C., SIGNED 
BY SHARIF B. SIRHAN

On October 28, 1968, representatives of Secret Ser­
vice Headquarters furnished a copy of a communication addressed 
to Richard Nixon and Hubert Humphrey, National Headquarters, 
Willard Hotel, V/ashington, D. C, This communication was 
allegedly signed by Sharif Bishara Sirhan and was postmarked 
Pasadena, California, October 22, 1968. The return address 
was given as Sharif B. Sirhan, 696 East Howard Street, 
Pasadena, California, and the envelope was addressed to Nixon. 
A Xerox copy of the letter is attached.

On November 7, 1968, Sharif Bishara Sirhan was con­
tacted at his residence, 1659 North Lake Avenue, Pasadena, 
California, by two Special Agents of the Federal Bureau of 
Investigation (FBI), Los Angeles, California. Also present 
at this time was his brother, Saidallah B. Sirhan, who shares 
a flat with him at this address, and Mr. Anthony Sherman, Jr., 
a representative of the United States Secret Service Agency, 
Los Angeles branch.

Sirhan was advised by the FBI Agents that the inquiry 
related to the authorship of a two-page written document ad­
dressed to President Elect Richard Nixon and Vice President 
Hubert Humphrey, bearing the signature Sharif B. Sirhan. Mr. 
Sirhan was then orally advised by the FBI Agents of his rights. 
He was then asked to read an Advice of Rights Form. Mr. Sirhan 
interrupted this to say, "Before I say anything, I want to see 
the letter." A copy of the above-mentioned letter was given 
to him to read. He read it slowly, line by line, his hands 
visibly shaking, although he showed no other signs of emotion.

Mr. Sirhan then said, "I did not write' this,. It is 
not mine." He then indicated he was certainly.in agreement 
with some of the political statements contained in the letter 
and had himself expressed some of these ideas, but he would not



COMMUNICATION ADDRESSED TO RICHARD NIXON AND
HUBERT HUMPHREY, NATIONAL HEADQUARTERS, WILLARD ■
HOTEL, WASHINGTON, D. C., SIGNED BY SHARIF B. SIRHAN

specify which of these points he was referring to. He stated 
he also disagreed with some of the points in the letter.

Mr. Sirhan said he had no knowledge as to who the . 
author of the letter could be. He said he did not dictate 
the letter to anyone or cause it to be written in his name. 
He denied that the signature at the end of the letter was his 
and added that the signature appearing on the letter was not a 
good copy or facsimile of his..own. In this connection, he 
said he sometimes signs himself Sharif B. Sirhan, sometimes 
Sharif Sirhan.

Mr. Sirhan declined to furnish a signed statement 
attesting that the letter and signature were not his. He 
refused to furnish any samples of his signature,- stating, 
"You have my signature and you have your experts. See to it 
yourself 1" .

Mr. Sirhan said he did not have a typewriter in 
the flat but added that there was a typewriter in his mother’s 
home in the room formerly occupied by his brother, Sirhan B. 
Sirhan. He said he did not know what kind of typewriter this 
was and described it by dimensions as being a standard size 
typewriter. He indicated that he did not use it.

Mr. Sirhan said he does not know about any such 
organization in the United States as "the Palestine Commandos" 
but was certain there were many of this type in his homeland.

Mr. Sirhan said the lines drawn at the bottom of 
page two of the.letter beneath the signature have no signifi­
cance to him as Arabic or any other type of symbol and could 
not comment on them. . .

Mr. Sirhan .said "No" to the question as to whether 
he had any reason to believe the letter in question could have 
been written by another 'member of his f amily or anyone of his 
ac qua i ntan c e.,

-Mr.- Sirhan -turne'd to the •contents of the letter and 
said the thoughts expressed in the letter could be the thoughts

2 -



COMMUNICATION ADDRESSED TO RICHARD'NIXON AND 
HUBERT HUMPHREY, NATIONAL HEADQUARTERS, WILLARD 
HOTEL, WASHINGTON, D. C., SIGNED BY SHARIF B. SIRHAN

of a majority of persons living in the United States. He then 
with some emotion bitterly described the manner in which he 
had been treated since the assassination of Senator Robert 
Kennedy. He spoke of people "staring at him everywhere he 
went", of people coming to his home and asking him questions. 
He said, "They say my brother killed him. Why do they have to 
come to me with all their questions? I didn’t kill, him." At 
this point Mr. Sirhan was reminded of the purpose of the inter­
view and the reasons therefor, but he appeared upset and said 
he had nothing to add on this matter, and the interview was 
terminated.

This document contains neither recommendations nor 
conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is 
loaned to your agency; it and its contents are not to be dis­
tributed outside your agency.



1.

2.

3.

o,

5.

6.

7.

now du you justify taking one lauv frub; one people t/?ales- 
tinians/ uno ^ivxu^ it to ano th ex t arum st ^ews^ ?
in the name of vrb^t justice uu you justify the raiuscnii <ai 
refugees livin;;-iu the ucscit in tunes ano suffering from 
hunger, disease.: uno gj rnu away from then uu.uclaiu after 
beirij the owners of the lam. in Palestine?
how co you justify me Zionists jews co.uis?v from otuex coun­
tries -nd taking the pl<xe of the zeal owners u ale st inruns;
who have flea to urfferenc parts uf tuc woilu from Zionists 
terrorism ano agression?
how uu you justify cue Kiilmo mu. mui-ers tu^r tone place 
unci are still tukin^, place in Palestine?
now go you justify ^ivm^ ano suppOitin^ the Zionists otatc 
with military arc as /nuncou jets so tu-t tucy mil more 
innocent unci peaceful people (.Palestinians/?
now would you like someone fuicm^ you out of your house ano 
throwing you in the baCkyaxu ana jivin^ iI to someone else 
that is not cue aimer?
how woUiu like someone co strip you from your country miG 
consiser you as a secona cl^ss citizen utter you were a first 
ciass Citizen? fhis is what Happened in Palestine.

Palestine belongs to Palestinians just as zcnerica belongs to 
the uHier.tc.uis whether you line it or not <it uepenos on your con­
science whether you believe in justice or uotp. hie as Palesti­
nians are re^ay to uic for our belovea cvuur/y <ralestinc? unci 
the only peaceful solution for utix people xschat Palestinians Stiuuld 
b° buCa tu their homes ano the Zionist jews suoulo ^o back to their 
original countries where they come from. if the Zionist ^ewa coue 
front parueise, let them bo baCK c par^uise ano if tuey came from 
heli let them jo bucn to hell ana the Palu stimuli Keiu-i.cs suouiu 
no back t their homes and li.ua.

i am not a comiaunist ana i hate cwumuiiishi. kuu Know tuia it 
it very clear tu^t ttbeie is no cumuium sc practices ox organizations 
in tue .Arab .Voila. if there is commum sm in tuc niab hoxiu, tuey 
were forceu to accept ana ask fur help from Aussia in ormer to 
liberate Palestine from Zionism Decause the unites states has turned 
against them am. if there is cummunxsai in tue kiuule nast, XuCriCcn 
politicians are to blame because tuey are usrup ^ooa nearux <dicri- 
c.ai people for tneir own blur; ana turie. xc is a suaiuc co mention 
tuis but it is the tints. Amcrrca.H politicians sgouIg look fur 
America's greatness, fiax uno flwry ana nut tor ciiem selves. xt is 
aiso a Saurne to see .'wiei'iCun riusiaon ci..x c. nmaales Du., ana annul 
to Z1OH1S::; to jet in the Kill til HuUhU.



doti-nm t stt id usin^ new tcctiiirques in s.j<ju‘c£u vaa-t uic wnicii is 
tnili youxselves? aS lor example un„c LMppctieu in viev gu.,i uncie 
/g;ciica>i soldiers woe milieu <jig not one Russian soldier’s oluuu 
was shed. . ' ' • . • • . . .

Zionism is using pjiiexrca v.no takinv auvanta^c oy claiming 
that America Suotilu fight cu;:i.j.unisji for tneir aim winch js.tue dest­
ruction not only for America but fur tue whole woxiu. Fur example, 
tiie killings, muraexinjy, • ana xobbint, me jmuuir.aii barbarian ana 
an in) al is tic anc criminalistic acts arm behavior that tuey comaitc^ 
against tuc innocent peace-loving xaLostinians is illegal, al str, 
Zionist! in .vmerica is blurring toe vision of gooa hemtex. atiieiica'is 
so tuat t ey cannot, sec blunt; fro.., wmte atm keepm^ tucy. awry iron 
the truth. The disorder ano violence, crime:, hunger in aiadica is 
caused by Zionism through their propaganda one by sending ii.illions 
of American dollars to the Zionist state. J wonder now they can be 
loyal to two countries, .-dueiiCd ano Israel? is Aacxica tneir coun­
try or tue Zionist State which is callee. Israel?

1 not only love A-aeiica but 1 am rezay io die for America. 1 
hate to see America bcm;; used by communist! ana Zionism. Communism 
is destroying.;, amcrica on me outsioc, ana Zionism is cestiojin^ 
America on the inside.

1 have asked these cities tions to senator Kobe it Kennedy in 
flay 19o8 but he ignores us ana went on promising tue Zionists with 
jets so that he gets more votes to get tv the laite House, here 1 
find myself asking tuc same questions tv you again. Flense go not 
force us to believe in political ussasination which is against our 
heritage ano culture unless we are pressed from you. j^jLJJ-Jie. 
c 1 e ar I y kn o w-1 _thgt. 2—Loy_e__o mere <». j^^U&CLtKojal^ a i an c om -

ever^ierlc.ia run no?.ai wuo supports or nc^ofTaTes 
an*’£ z ionimr 
visit to t :C buTcea .states iai_2-«ci^Kuyg-J2Lndx—^hJa^£ijH~^ 
visitZ " ‘ p

1 further more beg ana ask again uno auaiu please go not mane 
us believe in political assassinations. .me us 1 mentivnea above, 
1 ara willin,, to die fox Aneiica us fox x'aiestiue. i aute to see 
America destroyed by Zionism. auu uoirnuiisra. ke china in .-vuerica 
that we axe above voaimunisiii an^ Zionism. ihe train is not tu^t, but 
we are lost in between.

We than.; you fox giving this nutter tiie greatest consideration 
uuping that you will be against tuc agressoxs ^ZionistsJ iui the 
sake of justice ano tuc world peace, tuanx you.

^sincerely iodis,/1



Sharif 3. Sirhan / ((
C9o East Howard Street , ' / 
Pasadena, California ; .

Mr. Richard Nixon 
National Headen, or tors 
Willard. Hotel

Washington, D. C. £0004 
U. S. A.

IMPORTANT PERSONAL



November Ss 1968 '

HonorableDonald EL McGaanbn
President
Westinghouse Broadcasting Company Ine* 
90 Park Avenue /
New York, New York 10016 /

Dear Mr. McGannon:

I have received your letter of November 4th and 

the records of tribute to Hebert Kennedy and Martin Luther 

King. Your thoughtfulness is very much appreciated.

Sincerely yours, ■ ;

J. Edgar Hoover
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This was

AWT:pld (3)

sent Hie Director another album entitled ’’The Great Ones. ” 
acknowledged by letter 10-11-68.

' JiW§g& 
N0V6-1968

NOTE: Mr. McGannon is on the Special Correspondents list. He recently

Tolson - 
DeLoach 
Mohr------  
Bishop — 
Casper — 
Callahan

. Conrad — 
Felt-----  
Cale----- 
Rosen -- 
Sullivan ■ 
Tavel —

• T rotter — 
Telo. Room 
Holmes —_^-Tp\ ?



90 PARK AVENUE NEW YORK NY 10016 983-5060

*WBZ'WBZ-TV BOSTON 

WINS NEW YORK 
fKYW-KYW-TV PHILADELPHIA 

WJZ-TV BALTIMORE 

KOKA-KOKA-TV PITTSBURGH 

W0W0 FT V/AYNE 

WINO CHICAGO 

KPIX SAN FRANCISCO 

KFW8 LOS ANGELES

WESTINGHOUSE BROADCASTING COMPANUNC^_____

DONALD H. McGANNON

President

Mr® Jo Edgar Hoover
Director
"Federal Bureau of Investigation
Constitution Avenue Between 9th & 10th Streets 
.Washington, D® C® 20025

November 4,

Ku 
Sulih an.

Mr 
Mr. 
Mr. 
Mr. 
Mr.

£ Tele. Room
J M^s H>1™ 
5 /Miss GinM}

Tr-Atc;

Dear Mr® Hoover:

The assassination of two great Americans in 1968 left 
a nation outraged and stunned® None of us will forget 
those days in April and in June when two men of non- 

. , violence, Martin Luther King and Robert F. Kennedy, 
were senselessly slain®

regardsKindest

rutf£& ^ u>^t

‘v^

In that period of crisis, broadcasting not only carried 
the tragic story to the nation, but expressed the anguish 
and the soul-searching mood of America® The enclosed 
album, a tribute to the two men, are recordings of radio 
programs on our stations by Group W commentator .
Rod MacLeish® y

Os

hot recorded
133 NOV 7 1368 

Sincerely,

^

Donald Ho McGannon
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION 
U. S. DEPARTMENT OF JUSTICE

COMMUNICATIONS SECTION

NOV 81968

FBI WASH DC
TELETYPE

FRO

TO DIR

3:07PM URG

FBI LOS A NG

T 11-8-68 LJF

TOR (62-587, 44-38861) AND SAC MEMPHIS

LOS ANGELES (56-156, 44-1574)

“kENSALtAmuRKIN

RE HUBERT JAMES>TIJT.U l-^hi'k

Mr. Tolson— 
Mr. De Lon ch. 
Mr. Mohr----- 
Mr. Bishop— 
Mr. Caspar— 
Mr. Callab&n. 
Mr. Conradi 
Mr. Felt 
Mr. Gale-J 
Mr. Rosen.
Mr. Suihva 
Mr. Tavel— 
Mr. Trotter- 
Tele. Room- 
Miss Holmes 
Miss Gandy

ONLY INFORMATION AVAILABLE AT LOS ANGELES IS TELETYPE

WILLIAMS; HUBERT JAMES

THAT PUTT WAS A TRUSTY IN DAVIDSON COUNTY JAIL WHERE SERVING

SENTENCE ON. CHARGE OF PETTY LARCENY AND ALLEGED HE HAD

LOS ANGELES.^

NO OTHER INFORMATION AVAILABLE

END

CKG

FBI WASH DC

FROM MEMPHIS JULY EIGHT, SIXTY FIVE, CAPTIONED QUOTE ROBERT L

EZELL, JR*J CHARLES L HENDRICKS; WILLIAM D. LARKIN; ELMER E

BEEN MISTREATED. NO INVESTIGATION CONDUCTED AT

REBUTELCAL TO LOS ANGELES NOVEMBER EIGHT INSTANT

P

PUTT - VICTIM; CR UNQUOTE, WHICH ADVISES

522 N0VU9J96A ;
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SAC, Jackson (56-94)

Director, FBI ^’^62-587) ~/rf$&

KENSALT . ^

11/27/68

1 - Mr. Schutz

ReJHlet 11/15/68.
In order that this natter may be resolved, Pitts 

should be interviewed immediately by the Jackson Office and 
an effort made to determine whether he was, in fact, responsible 
for the telephone calls referred to in Jackson letterhead 
memorandum dated 10/12/68.
1 * Los Angeles
1 - Birmingham
1 - Mobile

(56-156)

Tolson -------------------  
DeLoach ----------------  
Mohr-------------—L
Bishop ____________ 
Casper_____________ 
Callahan__________
Conrad ___________  
Felt______________  
Gale______________  
Rosen _____________  
Sullivan__________  
Tavel_____________ 
Trotter____________ 
Tele. Room_______

k

MAILEQ 3 

NOV 2 71968
COMM-FBI



OPTIONAL FORM NO. 10
MAY 1082 EDITION

^ jfSA FPMR <41 CFR) 101-11.8

UNITED STATES GOVERNMENT

' Memorandum
:DIRECTOR, FBI (62-587) date: 11/15/68

;SAC, JACKSON (56-94) (RUC)

SUBJECT j^SAUp
(00: LOS ANGELES)

Re Jackson airtel to Bureau, 10/21/68, and Los 
Angeles airtel to Bureau, 10/24/68.

Information copies are furnished to Mobile and 
Birmingham as they have had previous leads in this matter.

advised
On 11/8/68, J. B<GIBSON, COD, Pascagoula, Miss., 1^I/IWP 
at on 11/7/68, at 2:05 a.m., he picked ip.LEE 

JOSEPIffiPITTS, JR., 546 N. Fair St._,_PascagQulaJ^3^ born 
12721/50. He said this individual admitted to him that he 
had been calling young white boys in the community using the 
name ANTONY/geNEER and impersonating a young white French 
female. GIBSON advised that PITTS was using telephone number 
762-9920 located at Larry’s Standard Service, Highway 90, 
Pascagoula, at the' time he was arrested. GIBSON said he noted) 
this was the saflie telephone used by an individual using the / 

/y^$S, name SUBRINMwBLEwho had been called to his attention earlier 
— ' by SA JAMES‘'J. FILES. He said he questioned the boy about

these calls and is satisfied that he was the one who made the 
calls using the name SUBRINA DUBLE, although he did not admit 
it on interview. He said he did admit making the calls to 
the young white boys impersonating the young white girls.

GIBSON said that PITTS’ mother, who is an intelligent 
and respected Negro in the community and who works for the 
Police Department as a crossing guard, told him that her son 
had in his possession recently literature from the FBI concerning 
employment opportunities, bearing the FBI phone number at Jackson.

Since there is nothing to indicate that PITTS has any 
knowledge whatsoever concerning this investigation, he is not
being contacted.
27- Bureau
2 - Los Angeles (56-156)Vl$5
1 - Birmingham (Info) 3® NOV 20 1968

6^- ^'

1 - Mobile (Info)
1 - Jackson «——= ===== =-

KI0 , JJF/c Im ( 7^7 US- Savings Bonds Regularly on the Payroll Savings Plan



'nsmittal Form

LABORATORY

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION 

WASHINGTON, D. C. 20535

- LAB FILE
- Mr. Schutz - 5716

to: FBI, Los Angeles (56-156)

Re! KENSALT

Lab. no. D—681118133 AT
Examination requested by: LOS AngeleS

Reference: AIRTEL 11/15/68

Examination requested: DOCUHldl't

Remarks:

Qc35 is described in FBI Laboratory report dated 
11/12/68, addressed to Los Angeles.

No particular similarities were noted in the writings 
of SAIDALLAII SIRHAN and SHARIEF B. SIRHAN with respect to the 
questioned writing on Qc35.

Unless the original document for Qc35,or a clearer 
copy thereof, is submitted to the FBI Laboratory, it is doubtful 
whether future comparisons with known handwriting samples, will 
result in any definite conclusion. Therefore, at the present time 
there is no immediate need for Los Angeles to submit the original 
documents for Kc25 and Kc26 to the FBI Laboratory,

MAILED 20

DEC2-1968



FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

20535WASHINGTON, D. C.

To: FBI, Los Angeles C56-156)
Re:

KENSALT

Date: December 2, 1968
FBI File No. 62-587
Lab. no. D-681118133 AT

Specimens received 11/18/68

Kc25 Two receipts for welfare funds and four Pasadena Police 
forms bearing known signatures of SAIDALLAH SIRHAN

Kc26 Pasadena Police Department handwriting sample form bearing 
known handwriting and hand printing of SHARIEF B. SIRHAN

Result of examination:

The "Sharif:' B. Sirhan" signature on Qc35 is entirely 
too indistinct to permit suitable comparison with the writing on 
specimens Kc25 and Kc26. Therefore, a definite conclusion was 
not reached whether the signature on Qc35 was written by either 
of the writers of Kc25 and Kc26.

Kc25 and Kc26 are retained.

Tolson.—^^-~
DeLoach ----------------
Mohr------------------------
Bishop --------------------
Casper--------------------
Call chan----------------
Conrad --------------------
Felt---------------- ——

Gale —----------CEB/eks
Rosen--------------------- -
Sullivan------------------

^^

Tavel ----------------------  
Trotter--------------------  
Tele. Room ------------ 
Holmes-------------------  
Gandy ---------------------

MAIL ROOM □ TELETYPE UNIT CO



ev. *5-22-64)

F B I

Date: 11/15/68

Transmit the following in
(Type in plaintext or code)

AIRTEL AIR MAIL
(Priority)

TO:

FROM

subj:

DIRECTOR, FBI (62-58?) 
■IVjn SAC, LOS ANGELES (56-156) 

ect :'J(kensaltJ/

Rs: Communication Addressed to RICHARD NIXON and 
HUBERT HUMPHREY, National Headquarters, Willard 
Hotel, Washington, D. C.

ReBulet 10/31/68; re Los Angeles letter to Director 
11/12/68.

For the information of the Bureau, in addition to 
the handwriting samples of members of the family taken by Agents 
of this office, there are additional documents on file at the 
Pasadena, California, Police Department and at the City of 
Pasadena Welfare Department containing the signatures of SHARIF 
SIRHAN and SAIDALLAH SIRHAN. The most recent of these is a 
receipt for welfare funds given to SHARIF and SAIDALLAH SIRHANI 
dated ll/U/68. The second is a handwriting sample card made L' 
out in the name of SHARIEF B. SIRHAN on 3/30/65 and signed byd 
him in the same way. Also available are copies of handwritingX
specimens of SAIDALLAH 
dated 9/16/68.

SIRHAN as contained on two pawn tickets

Xerox copies 
Bureau is requested to 
these documents should

of these documents are enclosed. The 
advise Los Angeles if the originals of 
be obtained at this time.

For the information of the Bureau, on 11/8/68 
Lieutenant GERALD WRIGHT, Pasadena Police Department, Pasadena, 
California, advised that there is a deep and bitter rift in the

■ 3 - Bureau (Encs. - 
2 - Los Angeles 
PJR:CM

5)(AM)

ST NOV 18 1968

Sent M Per



LA 56-156 ’ / .

SIRHAN family between SAIDALLAH and SHARIF. SIRHAN, who are 
living apart from the family home, arid the mother, MUNIR and 
ADEL SIRHAN, Pasadena police officers who have been guarding- 
the house on Howard Street have reported that several days ago 
SAIDALLAH SIRHAN appeared at the house and was refused entrance 
by his mother. He allegedly threw a fit of. temper, screaming ? 
at her and accusing’ her of having money and not dividing it 
with SHARIFsund himself.' Lieutenant WRIGHT indicated he has 
arranged some welfare payments to.SAIDALLAH and SHARIF on the 
basis of their contention that they could not work under their 
present circumstances. .. , ■

At the. time of the interview of .SHARIF SIRHAN on 
11/7/68 it was noted that SAIDALLAH SIRHAN, who was present, ,» 
had been drinking. Later the same evening, about 10:00 P.M., 
•SAIDALLAH appeared at the Pasadena Police Department looking 
for his brother SHARIF.-.' SA PHILIP',J.: REILLY spoke with SAIDALLAH 
on the telephone to assure him that his brother was not in FBI 
custody. SAIDALLAH appeared to be quite’intaicated at this time, 
and separate conversation with Sergeant CHARLES T. DUVALL of the 
Pasadena Police Department, who was interviewing SAIDALLAH at 
the time, confirmed this.’ -. '. ,> y ’A: -. - ; . ’

. - 2 -



*' OPTIONAL KRM NO. 10 
MAY 1962 EDITION
GSA GEN. REG. NO. 27

^j.’ XJITED STATES GOVERNMENT

'Memorandum
to : DIRECTOR, FBI (62-587) DATE: 11/7/68

from : pGAT, MANILA (175-4) (RUC)

RE: INTERVIEW OF GUESTS AT THE
AMBASSADOR HOTEL

Re Los Angeles alrtel,z9/17/68.

Enclosed are four copies for the Bureau 
copies for Los Angeles of a letterhead memorandum
11/7/68, reflecting the results of the interview of Mrs. 
DESMOND ALFRED HADDEN, 34 Selwyn Avenue, Mission Bay, 
Auckland, New Zealand, on 10/9/68.

and two 
dated

The information contained in the memorandum was 
furnished on 10/31/68 by JOSEPH M. ROLAND, Consul, American 
Consulate, Auckland, New Zealand.

(1-Liaison Section) 
(2-Los Angeles)(56-156)

5 7 NOV 271968



In Reply, Please Refer to 
File No.

UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE 
FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

WASHINGTON, D.C. 20535 

November 7, 1968

ASSASSINATION OF UNITED STATES 
SENATOR ROBERT F. KENNEDY, 
AMBASSADOR HOTEL, LOS ANGELES, 
CALIFORNIA, JUNE 5, 1968

The following information was furnished on 
October 31, 1968, by Joseph M. Roland, Consul, American 
Consulate, Auckland, New Zealand;

On October 9, 1968, Mrs. Desmond Alfred Hadden, 
34 Selwyn Avenue, Mission Bay, Auckland, New Zealand, 
conf irmed that she and Mr. Hadden v/ere guests at the 
Ambassador Hotel in Los Angeles, California, at the time 
of the assassination of Senator Robert F. Kennedy. She 
stated that she and Mr. Hadden had retired to their room 
and were asleep at the time of the shooting, of which they 
were unaware until the following morning. Mrs. Hadden 
advised that at no time did she or Mr. Hadden see either 
Senator Kennedy or Sirhan Bishara Sirhan..
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In Reply, Please Refer to 
File No.

UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

WASHINGTON, D.C. 20535

November 7, 1968

ASSASSINATION ON UNITED STATES 
SENATOR ROBERT F. KENNEDY, 
AMBASSADOR HOTEL, LOS ANGELES, 
CALIFORNIA, JUNE 5, 1968

The following information was furnished on 
October 31, 1968, by Joseph M. Roland, Consul, American 
Consulate, Auckland, New Zealand;

On October 9* 1968, Mrs. Desmond Alfred Hadden, 
34 Selwyn Avenue, Mission Bay, Auckland, New Zealand, 
confirmed that she and Mr. Hadden were guests at the 
Ambassador Hotel in Los Angeles, California, at the time 
of the assassination of Senator Robert F. Kennedy. She 
stated that she and Mr. Hadden had retired to their room 
and were asleep at the time of the shooting, of which they 
were unaware until the following morning. Mrs. Hadden 
advised that at no tine did she or Mr. Hadden see either 
Senator Kennedy or Slrhan Blshara Sirhan.
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'Transmittal Form

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION 
WASHINGTON, D. C. 20535

^Mr. Bohn 
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To: FBI, Los Angeles Date: November 12, 1968

R 
CM.

@3

Examination requested by: Bureau

Reference:

FBI File No.

Lab. No.

62-587
D-681031087 AT

Bulet to Los Angeles 10/31/68

Examination requested; Document / .

AZMZ: Specimen received 10/31/68 k

Qc35 Photocopy of envelope postmarked "PASADENA, CALIF 1968 ’
PM 22 OCT,” bearing typewritten address "Mr. Richard 
Nixon National Headquarters Willard Hotel Washington, 
D.C. 20004 U.S.A.’1 and return address "Sharif B. Sirhan 696
East Howard Street Pasadena, California" and accompanying 
photocopy of letter to "Mr. RichardcNixon and Mr. Hubert
Humphrey National Headquarters Willard Hotel Washington
D.C. 20004" beginning "1 “ * ' '“ *’
land from one people..."

How do you justify taking one

:marks :
S^lEMa

The "Sharif B. Sirhan" signature on Qc35 ia^entireiy

19 NOV 21

o indistinct to permit a suitable comparison with
ndwriting of SHARIF SIRHAN, KI2.

the known

——4 The limited
SHARIF SIRHAN may not

Tolson _ 
DeLoach 
Mohr

comparison that could be made 
have written the signature on

indicate s '^^^ 
Qc35.

B^hop —Page
Casper-----------------^
Callahan 
Conrad _ 
Felt___  
Gale — 
Rosen _ 
Sullivan 
Tav<#Mi 
^O 
Tel c 
Holmes . 
Gandy _

CEB

MAIL ROOM TELETYPE JJNItCT
ADMINISTRATIVE PAGE

page)(continued on next



On receipt of the original of Qc35 or a more 
detailed copy, additional examination will be made.

Ho Laboratory report is attached. Qc35 is 
retained.

Page 2 
D-681031087 AT



SAC, Los Angele* 10/31/68

Director, FBI

K&N3ALT

1 - Liaison (Mr. Bachner) 
. Cotter 
boratory

- Mr. Schutz

F81031087
On 10/38/68, represent*tire* of Secret Service 

Headquarters furnished a copy of a camaunication addressed 
to Bichard Nixon and Othert Hunphrey, National Headquarters, 
Willard Hotel, Washington, D. C. This coneunication was 
allegedly signed by Sharif Bishara Sirhan and was poetwerked 
Pasadena, California, October 22, 1968. The return address 
was given as Sharif B. Slrhaa, 696 Bast Seward Street, Pasadena, 
California, and the envelope was addressed to Nixon.

Copies of th* attached are forwarded for the in- 
fornation and assistance of Los Angeles. An effort is being 
■ado through Burens liaison to obtain the original or a sore 
detailed copy. The laboratory is conducting examination of the 
signature in order to detersine if it was, in fact, that of 
Sharif Bishara Slrhaa.

Inassuch as the coununlcatlou say constitute a 
possible violation of the Bxtortion Statute Los Angeles should 
initiate Ineediato investigation in order to detorsion whether 
it was la fact prepared by Sharif Sirhan. Consideration should 
bo given to conducting an lanodlate interview of the suspect.

Bxpodlte and advise Bureau of results.

enclosures - 2

HAS:J1* 
(7)

SIB NOTE PAGE TWO..........



The questioned communication allegedly signed by 
Sirhan Sirhan’s brother is extremely pro-Arab and anti- 
Semetic in nature and is generally critical of positions 
allegedly taken by Nixon and Humphrey in support of Palestine, 
The wit er pleads "do not force us to believe in political 
assassination which is against our heritage and culture unless 
we are pressed from you." The letter contains implied threats 
to destroy every American politician who supports or negotiates 
any kind of help to the Zionist State. In view of the con­
tents of this letter is is necessary that we pin down its 
origin.
ATTENTION FBI LABORATORY;

Attempt through known specimens of Sharif Bishara 
Sirhan’s handwriting to determine whether he did in fact 
prepare this communication. Bureau Liaison is attempting 
to obtain either the original or more clearly defined copies.



OFFICE OF THE DIRECTOR

TREASURY DEPARTMENT
UNITED STATES SECRET SERVICE

WASHINGTON, D.C. 20226

CO-2-52,444

Date: November 6, 1968

BY LIAISON r.w. Jones

TO : Federal Bureau of Investigation I p 
ATTN: Special Agent Ra^r//M

FROM : JAMES J. ROWLEY, DIRECTOR' f

SUBJECT: Sharif Sirhan

Reference is made to your request concerning an original 
let^r which might have been sent by Sharif Sirhan to 
Vice’ President Humphrey• ■ A copy of the letter was sent 
to^Mr. Richard Nixon and was postmarked Pasadena, California, 
October 22, 1968•

^enquiries have been made with the Vice President's Office 
Wid they advised that a check with their office has not 
revealed an original letter from the subject. If received, 
it will be immediately furnished to this Service and 
you will be advised®

Attachments



The trial of the man who killed Senator Robert Kennedy began in

/Teletype report from New York by Genrikh Borovik;/Moscow, Literatur- 
HaZ£j2£2^^ Russian, No 3, 15 January 1969, p

SOVIET REPORTER COMMENTS ON U.S. ASSASSINATIONS

Angeles on the 7-th of January. For s oven ^months, Sirhan Bishari 
Sirhan, whose name became notorious on 5 July 1963 after the shot
the kitchen or the Ambassador Motel, has been awaiting trial in a 
(2 by 2*5 meters) windowless cell on the 13-th floor of the ’’Hall 
Justice” in Los Angeles.

in 
small 
of

The newspaper-men wrote that no person in America had ever been 
so closely guarded. Incidentally, journalists from Tennessee maintain << 
that "their guy," who is accused of murdering Martin Luther King is 
guarded even more strictly.
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At 9:40 A.M. of 7 January, Sirhan Sirhan was led out of his cell, 
and a few minutes later, he was led into the court-room in which the 
windows were tightly battened down with armored shutters.

Sirhan behaved outwardly calm. His alarm was given away only 
by the fingers of his hands -- he was constantly touching his upper lip 
involuntarily. That is how it was on the first day. On the second, even 
these indications of nervousness disappeared. He smiled several times 
at his mother and younger brother, who were present among the public.

-There were no more than one or two seats in the court-room for 
the public. No journalists were allowed in there, they follow the pro­
ceedings from a special room on another floor, where a TV screen is set 
up for local closed-circuit court-room viewing; the camera is concealed 
behind the air-conditioning inlet screen.

At the door, every person admitted to the court-roon is thoroughly 
searched by the sheriff’s men...

At the very first session, the murderer’s lawyer demanded a one 
month delay of the trial. This demand was denied, however, and the tri. 
began. It promises to be a Long one: at least two months. There are

■ S9 MAR. 3‘-19j9
as FEB 25'1968

1^ 4 _____
n6t recorded

/ □ 9 o 49 FEB 27 1969 .
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over 200 witnesses alone (for the prosecution and defense). The first 
two days were devoted to selecting the jury.

Sirhan has three attorneys, one of whom is named Emile Zola Behr-
nan hy an irony of fate. But the great writer’s namesake acquired a 
d.-nal fame fox’ himself by defending a sergeant who had driven soldiers 
into a swamp and watched how they perished there.

As always, when a major trial is beginning, the pages of news­
papers are alive with sketches from the court-room. ?(o photographs are 
permitted. It is not even permitted to photograph the TV screen. The 
TV reporters make up their enforced absence from the court-room by acti­
vity in the streets of Los Angeles. They ask passers-by this question: 
can Sirhan hope for a fair trial after the "publicity" that has been 
received by "this case"?

Although the most skillful among the numerous visitors to the
"Ambassador" are still stealing tea-spoons with the hotel’s emblem, 
"publicity" is not a very fitting word for the tragedy that occurred 
on June 5-th. One should rather speak of a deliberate effort to impose 
a certain version of the murder upon American public opinion. When the 
investigation was only making its first small steps, the Mayor of Los 
Angeles appeared on television and announced that Sirhan Sirhan is an 
"agent of the communists" and that Robert Kennedy was a victim of a 
"communist conspiracy."

A similar rumor was circulated immediately following the shot
that struck down Martin Luther King in April, and even earlier -- after 
the tragic death of President Kennedy in ballas in November 1963.

Tiic monotony of the "scenarios" foisted off on the public cannot
fail to put those on guard who follow the events connected with these 
three murders#

During a recent trip through the united States, I spent two days
in New Orleans. I naturally wanted to meet the district attorney Jim 
Garrison. I wanted to find out whether Jim Garrison saw any connection 
between the three crimes. And if so, then how?

Unfortunately, Garrison turned out to be out of town. He had
gone somewhere on business. It was senseless to ask his secretary, Mrs. 
Shuler where he went or for how long. But I was still in luck. In New 
Orleans I found out that shortly before my arrival, Jim Garrison had 
given an interview to a small Los Angeles newspaper, the "Free Press." * 
I managed to get a text of this interview. It turned out that the re­
porter had asked the district attorney many of the same questions that 
I had intended to ask. This is why I am quoting several excerpts from 
this talk, which seems interesting to me; I only want to add that as 
far as I know, this interview was not published by a single one of the 
major American newspapers (the American press has recently written 
alnost nothing about Jim Garrison; it is as if a deal had been made to 
hush up everything concerning the activities of this person). Why this



is so — the reader will understand for himself, after reading the 
replies given by Garrison to questions of the "Free Fress” reporter.

\<;e.tcr: Khat parallels, if there are any, do you sec between the 
;dcrs of John Kennedy, Martin Luther Xing and Robert Kennedy?

<\;c:i;xon: There is nothing "mysterious" in what is happening. I think 
that the majority of trie people in the country feel this, although the 
clever nows services pretend that the word “mystery” explains everything 
and there is nothing further to be said. The “counter-revolution" that 
started on 22 November 1963 murdered John Kennedy with the help of an 
operation organized by the Central Intelligence Agency# This "counter­
revolution" is continuing, and that is all..#

They are destroying one public figure who opposes the system of 
military rule in the U.S.A, after another, or any sufficiently frank 
person who stands between them and the plans for the war in Asia. 
John Kennedy, Martin Luther King and Robert Kennedy have been killed... 
At the basis is always the same technique... A “lone killer" is always 
on hand. The differences are minor, details only.

Reporter: A "lone killer"...

Garrison: In quotes, of course. Ir. reality, if you look closely at the 
“lone killer," you will discover his direct connection with the C.I.A. -- 
it was so in the case of Oswald. Or you will discover a professional 
killer — this was the case with Martin Luther King, although it is not 
clear; did James Ray do the shooting? I personally doubt that he was 
the killer. It looks like he was used as a decoy. But this is not impor­
tant. These are details.

Reporter: .And what about Sirhan Sirhan? If he had any connections with 
the C.I.A., they were apparently very thoroughly covered up, or as they 
say there, "isolated." Do you know anything about Sirhan?

Garrison: I do not want to go into it, because the district attorney and 
the Los Angeles authorities may decide that I am interfering in their 
affairs. I will speak generally. The C.I.A. acts under the cover of 
many facades. The characteristic feature of this case seems to consist 
of the following: The killer did not realize very clearly that he was 
used by the C.I.A. Perhaps he thought that he was acting in the interests 
of some organization of which he was a member. The Central Intelligence 
Agency lias over 5C0"fronts." Is it difficult to find "motives" for any 
act by an individual person?

There is no doubt that no natter which path Robert Kennedy would 
have taken after his victory in California (in the primary elections, 
which were held there on June 4 — G. 3.), a killer v/as ready and waiting 
everywhere, a member of some organization perhaps, and one who did not 
realize that he was a tool of the Central Intelligence Agency of the USA.



When Robert Kennedy won in California, this meant that he was on 
the way to the President’s chair. Had Robert Kennedy lost in California, 
he would be alive now. But having won, he was doomed to die# He won, 
and his chances of survival were few.

John Kennedy was murdered because he had once said that he ’’would 
break the C.I.A. into ten thousand small pieces.” The C.I.A. did not 
wish to broken up. This machine is like a living organism — it does 
not tolerate anyone standing in its way.

Reporter: Is it true that Robert Kennedy, after becoming President, in­
tended to begin prosecution of the people responsible for his brother’s 
murder? What can you say about this?

Garrison: I had several friends, who were close to him# After meeting 
with them here, in New Orleans, it became clear to me — he understood 
what had occurred, but apparently decided not to undertake anything 
until he occupied a post thr^t would permit hin to do something. Ke 
would have done something, if he could. 3ut they killed him###

The C.I.A. is now so omnipotent that it is to a considerable 
degree autonomous. The C.I.A. is a global force. It is so powerful that 
as a secret participant in military-industrial operations, it has in a 
sense greater power than all other ruling bodies in the United States 
of America.

Such is the opinion of Jim Garrison, the district attorney of 
Xew Orleans. I think that neither he nor the reporter who asked him the 
questions harbor the slightest doubts that this opinion — be it correct 
or not — will be corroborated at the trial in Los Angeles.

This trial will hardly be the major event of the next two months. 
On January 21, a trial — if it is not postponed -- will begin in New 
Orleans, in which Jim Garrison accuses Clay Shaw of taking part in a 
conspiracy for the purpose of killing John Kennedy. And in March — again 
if it is not postponed once more -- the trial of James Ray in Memphis, 
who is accused of murdering Martin Luther King... There are many sensa­
tions in the courts ahead. Americans are stocking up on patience. But 
meanwhile their attention to the Sirhan trial is distracted by the 
brutal murder of a girl student from Harvard, which occurred on the first 
day of the trial in Los Angeles...

2338
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TRANSLATION FROM FRENCH
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| Tele. Room___ 
Miss Holmes_  

Envelope is addressed to a Mr. John Edgard (si^Gj^J’~ 
Hoover, Director of the FBI, United States Department iof. LJ..--_.. 
Justice, Official Business, Washington, D. C. 20535, "U. sCaT, 
and was sent by registered mail no. 715, It is postmarked 
at Willebroek, Belgium, ..on January 22, 1969. The envelope is 
marked’ "Strictly Personal." The return address reads-: .cv'^^

De Wit Louis 
61 Rue Breendonk 
Willebroek,. B rgium 4
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De Wit Louis
:. 61 Rue Breendonk

Willebroek, Belgium

ir= 4!r*|

Willebroek, 
January 22,

0- 

^969

Mr. John Edgar Hoover, 
Director of the FBI

. United States Department of Justice, Official Business 
Washington, D. C. 20535, U. S. Ao

Dear Director

I just read in a Belgian newspaper that the 
attorney Jim Garrison has demanded to see the X-rays that 
were taken of the late President John Fo Kennedy and the 
results of the autopsy. The report of the Warren Commission 
claims that the President was assassinated by Lee Harvey
Oswaldo The commission also said that 
killed by a single bullet. I tell you 
kill the President, and you know it as 
asked you several times to investigate

vfeFEBK5WS TORRESjcjsAj
« January 27, 1969

the President was 
that Oswald did not 
well as I do.' I have 
the matter, after my

letter dated November 19. 1963, in which I warned the late
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